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……………………………………… 
       RG 0052/ XXX / 2009 

 
P R O T O K Ó Ł   NR   XXX/ 2009 

 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 3 września 2009 r. 

 
Punkt 1.Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 16:00 w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowym Mieście nad Wartą 
dokonał Janusz Janicki- Przewodniczący Rady Gminy powitał zebranych Radnych, Sołtysów 
oraz zaproszonych gości. 
Punkt 2. Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodniczący poinformował, Ŝe obecnych jest 14 Radnych.                           
(nieobecny radny Tomaszewski)- co stanowi niezbędne quorum do podjęcia uchwał. 
Punkt 3.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.  
Po odczytaniu protokołu radna Zofia Kędziora wniosła poprawkę, po której naniesieniu radni 
przyjęli protokół jednogłośnie.   
Punkt 4.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 5.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. Przyjęcie porządku obrad.  
W punkcie tym pan Przewodniczący Rady Gminy odczytał następujący porządek obrad: 
Punkt 7. 
Omówienie sprawozdania z wykonania budŜetu za I półroczne 2009 r. 
Punkt 8.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok. 
Punkt 9. 
Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za świadczenia w przedszkolach, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 10. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości mienia 
komunalnego stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą tj.: 

a) wieś Boguszynek działka nr 80/ 5 z KW nr 17865 o pow. 0,1903 ha, 
b) wieś Boguszynek działka nr 80/ 6 z KW nr 17865 o pow. 0,0388 ha, 
c) wieś Boguszynek działka nr 80/ 7 z KW nr 17865 o pow. 0,0158 ha. 

Punkt 11. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜy nieruchomości mienia 
komunalnego stanowiącej działkę nr 196, wsi Boguszynek, o powierzchni 0,4900 ha, 
zapisanej w KW nr 17609 jako własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 12. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜy nieruchomości mienia 
komunalnego stanowiącej działkę nr 159, wsi Boguszynek, o powierzchni 0,9700 ha, 
zapisanej w KW nr 17865 jako własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
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Punkt 13.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜy nieruchomości mienia 
komunalnego stanowiącej działkę nr 37/2, wsi Kruczynek, o powierzchni 0,0700 ha, zapisanej 
w KW nr 17863 jako własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 14. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Nowe Miasto 
nad Wartą kolejnej umowy dzierŜawy nieruchomości połoŜonych w Klęce z Sławomirem 
Sadowskim, Ireneuszem Królakiem, Tomaszem Macioszczykiem, Januszem Jakubczakiem, 
Korneliuszem Kowalczykiem, Stanisławem Szulcem, Andrzejem Kaczmarkiem, Adamem 
Matuszczakiem, Tomaszem Graczykiem, Waldemarem Michalakiem, Gabrielem Dolatą 
dotyczy działek 49/6 i 52  w Klęce. 
Punkt 15.  
Interpelacje radnych. 
Punkt 16. 
Sprawy bieŜące. 
Punkt 17. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 18. 
Zamknięcie sesji. 
Ad 4) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
 Przewodniczący informował, iŜ w ostatnim czasie na dyŜurach pojawiło się mniej 
mieszkańców niŜ poprzednio, zaznaczył, Ŝe sprawę którą ostatnio poruszano są drzewa lipy 
które znajdują się na zielonym rynku i które w tym roku nie zakwitły. Ponadto 
Przewodniczący informował iŜ mieszkańcy Gminy interesują się pracami na hali sportowej w 
Nowym Mieście. Radny wyraził zadowolenie z postępu tych prac ponadto wyraził nadzieję, 
Ŝe hala będzie do dyspozycji nie tylko młodzieŜy uczęszczającej do Zespołu Szkół ale takŜe 
dla wszystkich mieszkańców Gminy. Ponadto Radny dziękował za dobrze zorganizowane 
DoŜynki Gminno-Powiatowe, dziękował teŜ panu Wójtowi za zorganizowanie zebrania z 
sołtysami dotyczącego spraw związanych z funduszem sołeckim. A następnie oddał głos panu 
Wójtowi. 
Ad 5)  Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt Gminy pan Aleksander Podemski informował iŜ na XXX Sesji jest sporo 
punktów do zrealizowania, które szczegółowo zostaną omówione przez pana Wójta oraz 
panią Skarbnik. Wójt informował, Ŝe przede wszystkim radni otrzymali sprawozdanie z 
wykonania budŜetu za I półrocze 2009 roku. Sprawozdanie wyczerpująco zostało omówione 
na Komisji gdzie radni wyrazili pozytywne zdanie  na temat wykonania budŜetu. Poza tym 
pan Wójt informował, Ŝe głównym tematem posiedzenia są proponowane zmiany w budŜecie, 
które wiąŜą się z oświatą, z pozyskaniem pieniędzy zewnętrznych na wymianę dachu na 
budynku Domu dla Bezdomnych w Dębnie. Poza tym Wójt informował, Ŝe jest kilka uchwał 
związanych ze sprzedaŜą działek, będzie teŜ uchwała w sprawie dzierŜawy gruntów w Klęce.  
Następnie pan Wójt wspomniał teŜ o inwestycjach których realizacja  trwa na terenie Gminy, 
wspominał o końcowych juŜ pracach przy hali sportowej w Nowym Mieście, gdzie juŜ 3 
września odbędą się pierwsze odbiory techniczne, wspominał teŜ m.in. o pracach jakie 
odbywają się przy budowie boiska orlik gdzie przewiduje się termin zakończenia inwestycji 
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na koniec października, o pracach na ulicy Krótkiej w Nowym Mieście, o zakończeniu części 
prac na drodze Klęka- śerków. Wójt informował teŜ, Ŝe odbył się przetarg na budowę drogi 
do Kolniczek, zaznaczył jednak, Ŝe przetarg będzie trzeba powtórzyć poniewaŜ oferty które 
wpłynęły były wystawione na zbyt wysokie kwoty, przekraczając tym samym wartości 
kosztorysowe. Ponadto Wójt zawiadomił, Ŝe w chwili obecnej jest rozstrzygany przetarg na 
wymianę dachu na budynku komunalnym na ul. Piaski, ponadto Wójt informował, Ŝe wkrótce 
rozpoczną się prace przy remoncie Ośrodka Kultury, oraz o rozstrzygniętym przetargu na 
remont świetlicy w Boguszynku, jednakŜe Wójt zaznaczył, Ŝe prace remontowe świetlicy w 
Boguszynku rozpoczną się dopiero w przyszłym roku.  
Na zakończenie Wójt zawiadomił, Ŝe w ramach programu PROW( Program Rozwoju 
obszarów wiejskich) w zakresie wymiany sieci wodociągowej i modernizacji stacji oraz 
budowy kanalizacji w miejscowości Komorze projekt naszej Gminy uzyskał bardzo wysoką 
pozycję na liście rankingowej i jest niemal pewne Ŝe będzie realizowane. 
Wójt wspomniał, teŜ Ŝe jak juŜ Przewodniczący mówił, odbyło się zebranie z sołtysami 
dotyczące Funduszu Sołeckiego,  Wójt informował, ze po konsultacji z radca prawnym naleŜy 
zaznaczyć, Ŝe środki powinny być przeznaczone na rzeczy trwałe, słuŜące poprawie 
warunków Ŝycia mieszkańców danego sołectwa. Środki powinny być przeznaczone na 
inwestycje które poprawiają wygląd wsi. Wójt zaznaczył, Ŝe większość gmin takich jak gmina 
śerków, Gmina KsiąŜ nie podjęła się przyjęcia uchwały o Funduszu Sołeckim, dlatego teŜ 
skoro naszym sołtysom fundusz został przyznany naleŜy środki przyznane dla sołectwa w jak 
najlepszym stopniu wykorzystać.  
Na tym pan Wójt swoją wypowiedź zakończył, po czym Przewodniczący rady zaproponował 
przejście do punktu kolejnego. 
Ad 7) Omówienie sprawozdania z wykonania budŜetu za I półroczne 2009 r.  
Ad 8) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok. 

Sprawozdanie z wykonania budŜetu za I półroczne 2009 r. oraz projekt uchwały                  
w sprawie zmian w budŜecie Gminy omówiła pani Skarbnik ElŜbieta Mnich, po czym                     
w związku z brakiem pytań Przewodniczący proponował, aby przejść do głosowania                       
za przyjęciem uchwały.  Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych.  
*Uchwała nr XXX/ 192 / 2009 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Ad 9) Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za świadczenia w przedszkolach, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto nad Wartą. 
 Projekt uchwały omówiła pani Mariola Bąk Dyrektor Gminnego Zespołu 
Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Nowym Mieście n. Wartą. Do uchwały nie 
zgłoszono Ŝadnych zastrzeŜeń w związku z powyŜszym Przewodniczący przeprowadził 
głosowanie. -Salę posiedzenia na 5 minut opuścił radny Julian Janicki-. W związku z czym za 
przyjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych.  
*Uchwała nr XXX/ 193 / 2009 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Ad 10) Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości mienia 
komunalnego stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą tj.: 

d) wieś Boguszynek działka nr 80/ 5 z KW nr 17865 o pow. 0,1903 ha, 
e) wieś Boguszynek działka nr 80/ 6 z KW nr 17865 o pow. 0,0388 ha, 
f) wieś Boguszynek działka nr 80/ 7 z KW nr 17865 o pow. 0,0158 ha. 
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Projekt uchwały omówił pan Wójt. W związku z brakiem pytań Przewodniczący 
zaproponował głosowanie za przyjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 
14 radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  
*Uchwała nr XXX/ 194 / 2009 stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
Ad 11) Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜy nieruchomości 
mienia komunalnego stanowiącej działkę nr 196, wsi Boguszynek, o powierzchni 0,4900 
ha, zapisanej w KW nr 17609 jako własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
 Uchwałę równieŜ omówił pan Wójt, radni nie zgłosili Ŝadnych uwag. Przewodniczący 
zaproponował głosowanie za podjęciem uchwały. Uchwała została przyjęta 14-stoma głosami 
„za”.  
*Uchwała nr XXX/ 195 / 2009 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 12) Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜy nieruchomości 
mienia komunalnego stanowiącej działkę nr 159, wsi Boguszynek, o powierzchni 0,9700 
ha, zapisanej w KW nr 17865 jako własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Uchwałę równieŜ omówił pan Wójt, radni nie zgłosili Ŝadnych uwag. Przewodniczący 
zaproponował głosowanie za podjęciem uchwały. Uchwała została przyjęta 14-stoma głosami 
„za”.  
*Uchwała nr XXX/ 196 / 2009 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 13) Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜy nieruchomości 
mienia komunalnego stanowiącej działkę nr 37/2, wsi Kruczynek, o powierzchni 0,0700 
ha, zapisanej w KW nr 17863 jako własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
 Projekt uchwały został omówiony przez pana Wójta po czym w związku z brakiem 
pytań, Przewodniczący zarządził głosowanie za podjęciem uchwały. 
„Za” przyjęciem uchwały opowiedziało się  14 radnych, 0 głosów wstrzymujących, 0 głosów 
przeciwnych. 
*Uchwała nr XXX/ 197 / 2009 stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
Ad 14) Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierŜawy nieruchomości połoŜonych w Klęce 
z Sławomirem Sadowskim, Ireneuszem Królakiem, Tomaszem Macioszczykiem, 
Januszem Jakubczakiem, Korneliuszem Kowalczykiem, Stanisławem Szulcem, 
Andrzejem Kaczmarkiem, Adamem Matuszczakiem, Tomaszem Graczykiem, 
Waldemarem Michalakiem, Gabrielem Dolatą dotyczy działek 49/6 i 52  w Klęce. 
Pan Przewodniczący informował, Ŝe na poprzedniej XXIX Sesji sprzedaŜ działki  nie znalazła 
akceptacji u radnych, pan Wójt złoŜył wniosek o wycofanie jej z porządku, do czego radni się 
przychylili. Na dzisiejszej Sesji pan Wójt proponuje, aby grunty wydzierŜawić grupie 
rolników wymienionych nazwiskami w uchwale.  

Pan Wójt dodał, Ŝe przepisy zostały zmienione i uprawnienia pana Wójta juŜ nie 
pozwalają na dzierŜawę ziemi bez zgody rady, dlatego teŜ pan Wójt występuje do rady                   
o podjecie uchwały, która umoŜliwi dzierŜawę gruntu.  
„Za” przyjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych, 1 głos wstrzymujący, 0 głosów 
przeciwnych. 
 *Uchwała nr XXX/ 199 / 2009 stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
Ad 15) Interpelacje radnych. 
 W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący przeszedł do punktu kolejnego. 



 - 5 -

Ad 16-17) Sprawy bieŜące. Wolne głosy i wnioski. 
 * Jako pierwszy głos zabrał sołtys wsi Klęka pan Grzegorz Gogulski. Informował iŜ 
OSP w Klęce złoŜyło wniosek do Wojewódzkiego Urzędu Pracy o dofinansowanie projektu              
„Wieś niekoniecznie nudna”. Sołtys zawiadomił, Ŝe projekt został przyjęty i dość dobrze 
wyceniony bo na kwotę 50 tysięcy, w ramach projektu środki pozyskane będą przeznaczone 
na takie cele jak: festyn pod nazwą „Wieś się bawi”, wycieczka dla dzieci szkolnych 
poprzedzona konkursem rysunkowym, spotkanie z panem Czarnym- na temat historii Klęki, 
spotkanie Mikołajkowe w Szkole z dziećmi, spotkanie przy świecach które planowane jest na 
koniec stycznia początek lutego. Sołtys zaznaczył, Ŝe ze strony straŜaków zaangaŜowanie                
w projekt jest bardzo duŜe. Ponadto Pan Gogulski informował iŜ straŜ złoŜyła wniosek do 
krajowego rejestru sądowego o wpis straŜy jako organizacji poŜytku publicznego, po czym        
19 czerwca organizacja została wpisana do rejestru, wpis ten pomoŜe w pozyskiwaniu 
róŜnego rodzaju funduszy takich jakie OSP w Klęce w obecnej chwili otrzymała. Ponadto pan 
Gogulski zawiadomił, Ŝe 15 pań- które włączyły się w działalność OSP zostało 
wyposaŜonych w mundury straŜackie, jedna z pań jest skarbnikiem, jedna pracuje w komisji 
rewizyjnej.      

* Po wypowiedzi pana Sołtysa Klęki głos zabrał Przewodniczący który zarówno                  
w swoim jak i w imieniu rady wyraził zadowolenie i pełen podziw z pracy OSP w Klęce. 
Przewodniczący gratulował tak dobrze zorganizowanej grupy straŜaków, oraz pomysłu na 
spoŜytkowanie środków pozyskanych z korzyścią dla dzieci i społeczności lokalnej.   

* Kolejno głos zabrał radny Mirosław Ratajczak, który zwrócił się do Wójta Gminy z 
pytaniem czy środki przeznaczone na remont świetlicy w Kruczynie są wystarczające. 
PoniewaŜ radny rozmawiał z wykonawcą który poinformował radnego, Ŝe remont świetlicy 
wyniesie więcej niŜ jest to planowane. Poza tym radny zwrócił się z prośbą o załatanie dziur 
na drodze z Kruczyna do Chroma.  

W odpowiedzi Wójt informował radnego iŜ zakres prac w świetlicy w Kruczynie jest o 
wiele szerszy niŜ było planowane. Niestety aby móc wykończyć świetlice będzie trzeba albo 
dołoŜyć z budŜetu Gminy albo sołtys będzie musiał przyszłoroczny fundusz sołecki 
przeznaczyć na dokończenie prac.  

Ponadto pan Wójt wspomniał iŜ podłoga na sali w Chromu został dobrze zrobiona, nie 
wiadomo czy będzie wykonana tam wentylacja. Ponadto Wójt dodał, Ŝe być moŜe Gmina 
otrzyma środki w wysokości 10 tys. na wymianę okien na sali w Michałowie, w ślad za tym 
planowane jest aby od razu salę odmalować.   

* Radny Ratajczak pytał Wójta czy moŜliwym jest uzupełnienie lamp ulicznych w 
Chromu, poniewaŜ w chwili obecnej są 4 lampy we wsi.  

* Radny Julian Janicki równieŜ pytał Wójta czy moŜliwym jest zamontowanie lamp 
ulicznych we wsi Boguszynek, gdzie nie ma ani jednej lampy. Sołtys zawiadomił iŜ Sołectwo 
posiada część środków na pokrycie zakupu i montaŜu lamp w sołectwie.  

Pan Wójt zawiadomił iŜ problem oświetlenia jest w kaŜdym sołectwie, a pieniądze, 
które daje od siebie sołectwo Boguszynek naleŜy wprowadzić do budŜetu Gminy aby 
wspomóc inwestycję. NaleŜy jednak zastanowić się w jaki sposób to zrobić, aby transakcja 
była uregulowana prawnie. 

Na zakończenie głos zabrał pan Maciej Kuderczak- Dyrektor Gminnego Ośrodka 
Kultury. Pan Dyrektor dziękował, Ŝe przybycie na DoŜynki Powiatowe. Dyrektor  dziękował 
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Sołtysowi,  radzie sołeckiej, straŜakom z Klęki oraz panu radnemu z Wolicy Koziej za wkład 
włoŜony w organizację doŜynek.  Pan Kuderczak informował, Ŝe władze Środy Wlkp. były 
bardzo zadowolone.  

Pan Sołtys Wincenty Pawelczyk, zapraszał na imprezę „ PoŜegnanie lata”, która 
odbędzie się w Chociczy, sołtys informował, Ŝe znalazł się sponsor dzięki któremu imprezę 
moŜna było zorganizować. 
Ad 18) Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady pan Janusz Janicki                      
o godzinie 18:30 zamknął XXX Sesję Rady Gminy. 

 
 
Protokołowała :      Przewodniczący Rady Gminy 
Referent d.s. Rady Gminy 
 
Julita Ciarcińska- Wachowiak             /- / Janusz Janicki 

 
 
 
  

 


